
 الفضل  فيصل المهندس كلمة

 )SGBF( الخضراء للأبنية السعودي  المنتدى  – العام الأمين

  الأمم  مقر م ٢٠٢٥  جولاي ٢٢ يوم المستدامة التنمية أهداف  لتنفيذ   الإقليمي  المنظور  – 2025 المستوى الرفيع السياسي المنتدى

    المتحدة الأمريكية الولايات نيويورك  المتحدة

 

   الكريم   الحضور… والسعادة المعالي  أصحاب الرئيسة، سيدتي

 

  أهداف   بتحقيق   التزامنا  مدى  عن   جماعية   ومساءلة  العمل،  لتسريع  ملحة   حاجة   تعكس  بل   عبثًا،  تأتِ   لم   اليوم  نناقشها  التي   الأسئلة

 . إقليميًا  والتوسيع للتكرار قابل  نحو على  المستدامة التنمية

 . شجاعة وقيادة  جماعيًا، وعملاً  مشتركة، مسؤولية يتطلب — مباشر  نداء إنه

 الحلول،  غياب في  يكمن  لا الحقيقي  التحدي

 . الإقليمي المستوى  على المحلية النجاحات هذه نطاق وتوسيع واعتماد،  توثيق، على تقوم موثوقة طوعية اطر غياب في بل

 

 للتكرار؟   قابلة وغير ممولة، غير مرئية، غير — الظل  في بقيت رائدة   مبادرة من كم

 — ® سعف منظومة أنشأنا ولهذا

 . العالمية المعايير  مع وينسجم المدنية، المجتمعات تقوده الإقليمي، للأثر مصممٌ  المنشأ، محلي إطار 

 : واضحة مهمتنا 

 موثقة؛ منجزات إلى   المحلية الحلول تحويل ●

 منظم؛  إقليمي  زخم  إلى الفردية  المبادرات وتحويل ●

 . للقياس  قابل ملموس أثر إلى   الشعارات من الاستدامة ونقل ●

 

 —  بعيد من  بالنجاح بالاحتفاء نكتفي  لا  نحن

 . أكبر الأثر   يكون حيث ونشاركه ونعتمد، نوثقّه، بل

 للمناخ،  المقاومة  الحدائق  إلى الخضراء المدارس  من

 —  والمياه الطاقة توفر التي الذكية المباني إلى الصحارى  تشجير ومن

 . مثبتة تكرار وإمكانية عالمية  صلة ذات محلية قصة هو مسجل مشروع كل

 

 : الخضراء  القصيم أرض مبادرة إلى   انظروا

 . شامل حضري  وتحول الخضراء،  الوظائف ومئات شجرة،  ملايين خمسة  من أكثر

 —  فحسب محلية المبادرة هذه تعد لم  ،®سعف إطار  بفضل

 . الاقتصادي والنمو اللائق  العمل  المناخي  العمل  لتحقيق إقليميًا نموذجًا أصبحت بل

 

 . وحدنا  نسير لا  لكننا 

   — الأخضر  الأوسط  الشرق  مبادرة مع متكاملة اليوم باتت الخضراء السعودية مبادرة



 للجميع   مفتوحة الدعوة واليوم،

 .  معًا  المستقبل  فلنصنع

 

 —   الأبطال لكل  موجه نداؤنا 

 راهنة؛ حاجة  بل  مؤجلاً، خيارًا  ليست الخضراء  الوظائف  أن يرون  من  إلى ●

 ملحقة؛  لا  التحول، محرك  هو التعليم بأن يؤمنون من  إلى ●

  . المشتركة  والمسؤولية  والشفافية،  الثقة،  من  أسس  على  الشراكات  يضعون  من  إلى ●

 

 . المنعزل  الابتكار  في  آخر عامًا نُضِع لا دعونا 

 . جاهزون   — والخاص  العام والقطاعين الأعضاء  الدول من  شركائنا 

 . فعاليتها  أثبتت والإقليمية المحلية  منصتنا 

 . مشتركة ومهمتنا  واضحة، ورؤيتنا  ممدودة، يدنا 

 . سويًا  القادم  التحول ونقُد ونتشارك،  فلنلتقِ،

 

 . لكم شكرًا

 

 ٣٠٠: الكلمات عدد

 

  



  المجلس   لمقام   الإقليمي   للنهج   ودعماً   ،"المناقشات  قائد"  بصفتنا  المستدامة  التنمية  أهداف   تنفيذ   بشأن  الإقليمية  النظر   وجهات  ضوء  في

 الوضع  ذات  الخضراء  للأبنية  السعودي  للمنتدى  العام  الأمين  الفضل،  فيصل(   أنا   أتقدم  المتحدة،  للأمم  والاجتماعي   الاقتصادي

 : التالية  بالتوصيات  اتقدم احترام  بكل) المتحدة  للأمم والاجتماعي الاقتصادي لسالمج  لدى الاستشاري

 

  تنفيذ   آليات  في  ،)SGBF(  الخضراء  للأبنية  السعودي  المنتدى   عن   الصادرة ®  سعف  شهادة  مثل   المعتمدة،  الأطر   دمج . 1

 . تطبيقه  نطاق وتوسيع منه، والتحقق ينجح، ما   لتوثيق  —  الإقليمي المستوى  على المستدامة التنمية أهداف ومتابعة

  السياسات  ومسارات المثبتة المجتمعية الممارسات  بين  تربط المتطوعون، يقودها   إقليمية  معرفية شبكات إنشاء دعم .2

 . والتمويل المؤسسية

  من الثامن  الهدف تحقيق لتسريع الأخضر الاقتصاد نحو العاملة  القوى وتحول  المهني التعليم في  الاستثمار   تعزيز .3

 . المستدامة والتقنيات  المحلية بالمعرفة الشباب تمكين  خلال من المستدامة، التنمية أهداف

  والقطاع  المدني، المجتمع ومؤسسات الأعضاء، الدول بين —  الأطراف متعددة شاملة ثنائية وشراكات اتفاقيات تيسير .4

 . النتائج على   القائم والتعاون المشتركة، والمسؤولية الشفافية، على ترتكز   — الخاص

 

 . إنجاز  إلى  والطموح أدوات، إلى  والتوصيات أفعال، إلى الكلمات نحول  دعونا 

 

 

 انتهي //

  



Regional Perspectives on SDG Implementation 

In view of the huge financing gaps and the need to increase speed and scale of implementation, 

Regional Commissions are at the forefront of strengthening the capacity of member States 

and other stakeholders to adopt and implement innovative financing mechanisms and 

solutions and good practices to accelerate SDG progress.  

Proposed guiding questions: 

● What are some successful examples of good practices in SDG implementation that can 

be replicated across the regions? 

  



Statement by Eng. Faisal Alfadl 

Secretary-General – Saudi Green Building Forum (SGBF) 

HLPF 2025 – Regional Perspectives on SDG Implementation 22 July 2025 Headquarter United 

Nations, NY USA 

 

Madam Chair, Excellencies, Distinguished Delegates, 

The questions before us today are no coincidence — they reflect an urgent need to accelerate 

action and ensure our commitment to scalable, replicable SDG solutions across regions. 

A direct call to action — Demands shared responsibility, collective innovation, and bold regional 

leadership. 

The true challenge is not the lack of solutions, 

but the absence of trusted frameworks that can document, validate, and scale local successes 

across regions. 

How many pioneering initiatives remain in the shadows — invisible, unsupported, and 

unable to scale? 

That is how the saaf® framework developed — 

A system rooted in local realities, designed for regional application, led by civil society, and 

aligned with international standards. 

Our mission is clear: 

● To transform local solutions into certified and transferable achievements; 

● To convert individual initiatives into structured regional momentum; 



● To move sustainability from rhetoric to measurable, impactful results on the ground. 

 

We do not admire success from a distance — 

We document it, certify it, and replicate it where it is needed most. 

From green schools to climate-resilient parks, 

From desert afforestation to buildings that conserve energy and water — 

Every project certified is a local story with global significance and replicable potential. 

Take the Green Qassim Land Initiative: Over 5 million trees planted, hundreds of green jobs 

created, and a full urban transformation. 

This is no longer just a local achievement — 

It's a regional model for advancing Climate Action through Decent Work and Economic Growth. 

We do not walk this path alone. 

The Saudi Green Initiative is now aligned with the Middle East Green Initiative, open to all: 

● To those who see green jobs not as a future option, but as a present necessity; 

● To those who believe education is not a complement to transformation — it is its 

engine; 

● To those who build partnerships based on trust, transparency, and shared 

accountability. 

Let us not end another year in isolated innovation. 

Our partners supporting Member States across the public and private sectors — are ready! 



Our regional platforms have proven effective. 

Our hand is extended,  

Our vision is clear, and  

Our mission is shared. 

Let us connect, collaborate, and lead the next transformation — together. 

 

Thank you. 
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In light of the Regional Perspectives on SDG Implementation as “Lead Discussants", and 

in support of the Council’s regional approach, I (Faisal Alfadl, Secretary-General of the 

Saudi Green Building Forum in consultative Status with ECOSOC of the United Nations) 

respectfully submit the following recommendations: 

1. Integrate verified frameworks, such as the SGBF saaf® certification, into regional SDG 

implementation and monitoring mechanisms — to document, validate, and scale what 

works. 

 

2. Support the creation of volunteer-driven regional knowledge networks that connect 

proven community-based practices with institutional policy and financing pathways. 

 

3. Promote investment in vocational education and green workforce transformation to 

accelerate SDG 8 — by empowering youth with local knowledge and sustainable 

technologies. 

 

4. Facilitate inclusive, multi-stakeholder, bi-lateral agreements and partnerships — 

between Member States, civil society, and the private sector — anchored in 

transparency, shared responsibility, and results-based cooperation. 

Let us turn words of recommendations into action, and ambition into achievement. 

 

//end 


